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Commission des Affaires sociales, 
de l'Emploi et des Pensions 

Commissie voor Sociale Zaken, 
Werk en Pensioenen 

 

du 

 

MERCREDI 13 MARS 2024 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 13 MAART 2024 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
Le développement des questions commence à 14 h 56. La réunion est présidée par Mme Cécile Cornet. 
De behandeling van de vragen vangt aan om 14.56 uur. De vergadering wordt voorgezeten door mevrouw 
Cécile Cornet. 
 

01 Vraag van Wim Van der Donckt aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De hervorming van het ziektepensioen voor statutaire ambtenaren" (55041086C) 

01 Question de Wim Van der Donckt à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "La réforme de la pension de maladie des fonctionnaires statutaires" (55041086C) 
 

01.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Mijnheer de minister, de federale 

regering stelt een hervorming voor van het ziektepensioen voor statu-
taire ambtenaren. Op zich is dat een goed idee, maar sta mij toch toe 
om daaromtrent een paar vragen te stellen.  
 
Zo lees ik onder meer dat er via Medex een terug-naar-werktraject komt 
voor statutaire ambtenaren. Het lijkt min of meer op het traject dat van 
toepassing is voor niet-statutaire werknemers, via de ziekenfondsen. 
Ook hier wordt aangevangen met een vragenlijst. We weten dat het be-
langrijk is om zo spoedig mogelijk in te grijpen wat betreft de resterende 
tewerkstellingsmogelijkheden, om zo de wedertewerkstelling te doen 
slagen. 
 
Bij ambtenaren is het echter vaak zo dat, vooraleer er sprake is van het 
overwegen van het ziektepensioen, ze gedurende een al dan niet lange 
tijd – dat is zo in de meeste gevallen – hun opgespaarde ziektedagen 
kunnen aanwenden. Zo worden zij gedurende een langere periode 
doorbetaald aan 100 % van hun loon, wat veel langer is dan voor werk-
nemers in de privésector, die het met 30 dagen gewaarborgd loon moe-
ten stellen. 
 
Zal de terug-naar-werkcoördinator al ingrijpen, bijvoorbeeld via het op-
sturen van de vragenlijst, tijdens de periode waarin de betrokkene nog 
zijn opgespaarde ziektedagen aan het gebruiken is of zult u wachten tot 
die periode voorbij is? 
 
Kunt u verduidelijken op welke manieren de publieke werkgever en de 
ambtenaren geresponsabiliseerd zullen worden om deel te nemen aan 
het traject naar werk? 
 
Zal Medex ook actief kijken naar tewerkstellingsmogelijkheden bij an-
dere publieke werkgevers? Met andere woorden, hoe zal men vermij-
den dat het statuut een gouden kooi wordt? Stel dat er geen publieke 
tewerkstelling meer mogelijk is, via welke mechanismen zal de ambte-
naar dan worden aangemoedigd om een geschikte job in de privésector 

01.01  Wim Van der Donckt (N-

VA): Dans la proposition du gouver-
nement concernant la réforme de la 
pension de maladie des fonction-
naires statutaires, le trajet de retour 
au travail via Medex est fort similaire 
à celui que peuvent suivre les tra-
vailleurs non statutaires via les mu-
tualités. En effet, ici aussi, la pre-
mière étape de ce trajet consiste en 
un questionnaire. Les fonction-
naires statutaires peuvent faire va-
loir les jours de maladie qu'ils ont 
accumulés.  
 
Le questionnaire ne sera-t-il envoyé 
qu'une fois les jours de maladie 
épuisés? Comment le ministre en-
tend-il responsabiliser les em-
ployeurs publics et les fonction-
naires? Medex va-t-elle également 
rechercher activement des possibi-
lités d'emploi auprès d'autres em-
ployeurs publics? Si cela n'est plus 
possible, comment les fonction-
naires seront-ils encouragés à envi-
sager un emploi approprié dans le 
secteur privé? 
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te overwegen?  
 

01.02 Minister Frank Vandenbroucke: Mijnheer Van der Donckt, elke 

overheid moet de opvolging van langdurig zieke statutaire ambtenaren 
regelen in de eigen personeelsstatuten. Voor de federale overheid is er 
een belangrijk koninklijk besluit van oktober 2022, waarmee de artsen 
van Medex de bevoegdheid hebben gekregen om de arbeidsgeschikt-
heid van langdurig zieke ambtenaren in te schatten, zoals de advise-
rend artsen van mutualiteiten dat doen voor loontrekkenden in de privé-
sector of voor medewerkers met een arbeidsovereenkomst. 
 
Medex stuurt momenteel alleen naar de federale statutaire ambtenaren 
een vragenlijst en dit vanaf de vijfenveertigste afwezigheidsdag. De in-
schatting van de arbeidsgeschiktheid moet gebeuren voor de zeventig-
ste afwezigheidsdag. We maken daarbij geen onderscheid tussen amb-
tenaren naargelang ze hun ziektekapitaal al dan niet hebben uitgeput. 
 
De adviezen die Medex kan geven naar aanleiding van de inschatting 
van de arbeidsgeschiktheid zijn gelijkaardig aan die van de adviserend 
artsen van de VI's. Dat kan bijvoorbeeld gaan om het advies om een re-
integratietraject bij de arbeidsarts-preventieadviseur op te starten om-
dat men heeft geoordeeld dat een werkhervatting mogelijk is, mits aan-
gepast of ander werk, of het kan gaan om een toelating van de arts van 
Medex om het werk te hervatten met verminderde prestaties. De her-
vorming zal niets aan dit systeem veranderen. 
 
We voeren in de eerste plaats een vorm van responsabilisering in via 
het koninklijk besluit tot modernisering van de procedure voor de medi-
sche evaluatie van de arbeidsgeschiktheid van ambtenaren. Zodra dat 
besluit van kracht zal zijn, komt er een extra voorwaarde waaraan de 
werkgever moet voldoen vooraleer die een vraag kan indienen voor een 
werknemer die zijn kapitaal aan ziektedagen heeft uitgeput. Om een 
ontvankelijke aanvraag in te kunnen dienen, zal de werkgever moeten 
kunnen aantonen dat er voldoende concrete initiatieven genomen zijn 
om die ambtenaren te re-integreren. Dat kan bijvoorbeeld gaan om een 
onderzoek naar de redelijke aanpassingen wanneer de ambtenaar een 
handicap heeft, of naar de organisatie van een re-integratietraject zoals 
bedoeld in de codex over welzijn op het werk. Het kan gaan om een 
formeel of een informeel re-integratietraject. 
 
Besturen waar het kapitaal aan ziektedagen niet in een toepasselijk sta-
tuut is voorzien, zullen pas na een ononderbroken afwezigheid wegens 
ziekte van minstens negen maanden een ontvankelijke aanvraag kun-
nen indienen aan dezelfde voorwaarden. Die maatregel voeren we in 
om een mogelijke re-integratie alle kansen te geven. 
 
De TAVA, om deze afkorting te gebruiken, is meer dan een naamsver-
andering. Er zijn drie belangrijke vernieuwingen: een periodieke re-eva-
luatie van de arbeidsongeschiktheid, de invoering van begeleiding en 
de aanpassing van de cumulregeling. De arts van Medex zal de arbeids-
geschiktheid altijd evalueren in het licht van de functie die de betrokken 
ambtenaar uitoefende alvorens ziek te worden. De focus ligt op wat wel 
nog kan, zodat de terug-naar-werkcoördinator de ambtenaar kan onder-
steunen bij het vinden van een gepaste begeleiding naar werk. Dat is 
dan bij voorkeur een aangepaste job bij de eigen werkgever, maar als 
dat niet meer kan, wordt ook elders gekeken, waarbij eventueel de ge-
westelijke dienst voor arbeidsbemiddeling en beroepsopleiding wordt 
ingeschakeld. 

01.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Chaque autorité règle le suivi 
des fonctionnaires statutaires ma-
lades de longue durée dans le cadre 
de son propre statut du personnel. 
Pour les services fédéraux, l'arrêté 
royal d'octobre 2022 a habilité les 
médecins de Medex à évaluer la ca-
pacité de travail des fonctionnaires 
malades de longue durée, comme 
le font les médecins-conseils des 
mutualités pour les salariés du sec-
teur privé ou pour les collaborateurs 
contractuels. 
 
Medex envoie le questionnaire à 
partir du 45e jour d'absence et l'éva-
luation de la capacité de travail doit 
être faite avant le 70e jour d'ab-
sence. Aucune distinction n'est faite 
entre les fonctionnaires qui ont 
épuisé leurs jours de maladie et 
ceux qui en disposent encore. Me-
dex peut donner les mêmes avis sur 
la capacité de travail que les méde-
cins-conseils des organismes assu-
reurs. 
 
Dans le cadre de l'AR sur la moder-
nisation de la procédure d'évalua-
tion médicale de la capacité de tra-
vail des fonctionnaires, l'employeur 
devra pouvoir démontrer que des 
initiatives concrètes suffisantes ont 
été prises pour réintégrer les fonc-
tionnaires concernés. On ne pourra 
introduire une demande recevable 
aux mêmes conditions qu'après une 
absence continue pour cause de 
maladie d'au moins neuf mois. 
 
Lorsqu'un emploi approprié n'est 
plus possible auprès de l'employeur 
actuel, on élargit les recherches, 
avec l'aide éventuelle du service ré-
gional de l'emploi et l'organisation 
d'une formation professionnelle. 
Lorsque Medex estime que l'agent 
de la fonction publique est de nou-
veau à 100 % apte au travail, l'em-
ployeur dispose d'un "délai tampon" 
pour lui trouver une fonction adé-
quate: soit le poste initial, soit un 
poste correspondant. Lorsqu'en-
suite, l'agent ne reprend pas le tra-
vail, son indemnité d'incapacité 
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Een specifieke situatie ontstaat wanneer Medex naar aanleiding van 
een re-evaluatie oordeelt dat de ambtenaar opnieuw 100 % arbeidsge-
schikt is. Dankzij de aanpassingen aan de pensioenwetgeving kan de 
werkgever dan gedurende de zogenaamde buffertermijn een passende 
functie voor de betrokkene zoeken – ofwel de oorspronkelijke functie, 
ofwel een functie die daarmee overeenkomt. De voorgestelde functie 
moet natuurlijk altijd verenigbaar zijn met de gezondheidstoestand van 
de ambtenaar en mag geen risico vormen voor een regelmatige terug-
keer naar het werk.  
 
Wanneer de ambtenaar een passende functie aangeboden heeft gekre-
gen, maar het werk niet heeft hervat, wordt zijn tijdelijke arbeidsonge-
schiktheidsuitkering stopgezet. De betrokkene wordt in dat geval ambts-
halve onderworpen aan de werkloosheidsverzekering, de ziekteverze-
kering en de moederschapsverzekering. Indien de ambtenaar geen 
passende functie aangeboden krijgt, wordt de tijdelijke arbeidsonge-
schiktheidsuitkering voor ambtenaren stopgezet en bevindt hij zich in 
een bezoldigde administratieve stand, bepaald in de rechtspositierege-
ling die van toepassing is op de personeelscategorie waartoe hij be-
hoort. Daardoor worden zowel de ambtenaren die opnieuw volledig ar-
beidsgeschikt bevonden worden als hun werkgevers geresponsabili-
seerd om in te zetten op re-integratie. 
 
De grote meerderheid zal tijdens de TAVA door de terug-naar-werkco-
ordinator begeleid worden naar aangepast werk. Dat kan zodra de arts 
restcapaciteiten vastgesteld heeft bij een periodieke re-evaluatie. De 
nieuwe cumulatieregels zullen bovendien ambtenaren die niet 100 % 
arbeidsongeschikt verklaard worden, stimuleren om het werk deeltijds 
te hervatten, ook op de private arbeidsmarkt of als zelfstandig onderne-
mer. 
 

temporaire de travail est suspendue 
et il est à charge de l'assurance chô-
mage, de l'assurance maladie, de 
l'assurance maternité. Si on ne lui 
propose pas de fonction adéquate, 
son indemnité d'incapacité tempo-
raire de travail pour fonctionnaires 
est suspendue et il se trouve dans 
une position administrative rémuné-
rée. On responsabilise ainsi à la fois 
les agents et les employeurs afin 
qu'ils s'engagent dans un trajet de 
réintégration. 
 
La grande majorité retrouvera le 
chemin d'un emploi approprié avec 
l'aide des coordinateurs de retour 
au travail. Les nouvelles règles de 
cumul encourageront les agents 
concernés à reprendre le travail à 
temps partiel. 
 

01.03  Wim Van der Donckt (N-VA): Mijnheer de minister, hartelijk 

dank voor uw antwoord, dat – met alle respect – lang was, maar ook 
volledig.  
 

 

L'incident est clos. 
Het incident is gesloten. 
 

02 Questions jointes de 

- Leslie Leoni à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) sur "L'évaluation de la 
Commission du travail des arts" (55041205C) 
- Leslie Leoni à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) sur "L'absence de ré-
ponse aux demandes introduites à la Commission du travail des arts" (55041784C) 

02 Samengevoegde vragen van 

- Leslie Leoni aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) over "De evaluatie 
van de Kunstwerkcommissie" (55041205C) 
- Leslie Leoni aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) over "Het uitblijven 
van een reactie op de bij de Kunstwerkcommissie ingediende aanvragen" (55041784C) 
 

02.01  Leslie Leoni (PS): Monsieur le ministre, vous savez comme le 

secteur de la culture m’est cher. Je vous ai d’ailleurs interrogé plusieurs 
fois sur le sujet. Vous savez également que la Commission du travail 
des arts a suscité beaucoup de questions. Il est très important de ras-
surer le secteur et de mettre en place tout ce que nous avions décidé 
lors de ces nombreuses discussions en commission. 
 
Lors de nos derniers échanges, vous aviez évoqué un délai de trois ans 

02.01  Leslie Leoni (PS): De 

Kunstwerkcommissie heeft veel vra-
gen doen rijzen. Het is belangrijk om 
de sector gerust te stellen en alle 
genomen beslissingen ten uitvoer te 
brengen.  
 
De door u aangekondigde termijn 
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pour l’évaluation de la commission. Ce délai me semble extrêmement 
long. Afin d’améliorer au plus vite le fonctionnement de cette commis-
sion naissante, ne serait-il pas pertinent d’effectuer cette évaluation en 
deux temps pour éviter que des difficultés, qu'on ne peut pas toujours 
anticiper, s’accumulent avec le temps? 
 
Toujours dans un souci de rendre cette commission la plus efficace et 
efficiente possible, qu’en est-il des critères d’évaluation? Est-ce que les 
termes de références sont déjà rédigés, communiqués? Quelles don-
nées vont être récoltées durant les prochaines années pour s'assurer 
de disposer de toute la matière pour évaluer correctement? 
 
Je vous avais également demandé il y a quelques semaines si vous 
aviez un listing exhaustif des personnes qui participeront à la Commis-
sion des arts. Vous m’avez donné un document reprenant la liste com-
plète des fédérations. Pour ma part, je n’attendais ni le nom des fédé-
rations – dont la liste est publique – ni l’identité de ces personnes, mais 
plutôt les fonctions de ces personnes. Si j’insiste sur ce point, c’est non 
seulement parce que c'est mon métier, mais aussi parce que c'est très 
important. Au sein d’une fédération, une personne peut être qualifiée 
pour une discipline, mais pas forcément pour une autre. Je donne sim-
plement l'exemple d'un sculpteur qui ne connait pas forcément les tech-
niques de gravure ou d'une chanteuse qui ne connait pas forcément les 
techniques d'un musicien guitariste. Comment fonctionneront les sup-
pléances des personnes qui seront représentantes dans cette Commis-
sion des arts? 
 
Monsieur le ministre, j’embraie sur ma deuxième question.  
 
Je reçois de nombreux retours d'artistes qui ont introduit une demande 
via la plateforme Working in the Arts, qu’ils trouvent très bien faite. 
Néanmoins, ils restent, depuis parfois plus d'un mois, sans aucune ré-
ponse: ni accusé de réception, ni réponse positive ou négative, ni infor-
mation sur le délai prévu pour le traitement de leur dossier. 
 
Les travailleurs des arts étaient déjà très inquiets sur le fonctionnement 
de la commission et sa capacité à traiter toutes les demandes qui lui 
seraient faites dès sa mise en place, parce qu’elles sont nombreuses. 
Il me semble que ce silence radio n'est pas un bon signal pour ceux qui 
sont déjà inquiets pour leur avenir. 
 
Monsieur le ministre, pourriez-vous rassurer ce secteur sur le bon fonc-
tionnement de la commission et de la plateforme en ligne? Quel est le 
délai normal attendu pour obtenir une réponse quant au dossier intro-
duit? 
 

van drie jaar voor de evaluatie van 
de Kunstwerkcommissie lijkt me 
zeer lang. Zou het geen goed idee 
zijn om die evaluatie in twee fasen 
uit te voeren om te voorkomen dat 
de problemen zich opstapelen?  
 
Werden de referentietermen voor 
de evaluatiecriteria al uitgeschre-
ven? Welke gegevens zullen er in-
gezameld worden om een correcte 
evaluatie te garanderen? Toen ik u 
de deelnemerslijst van de Kunst-
werkcommissie vroeg, bezorgde u 
me een lijst van de federaties, maar 
ik verwachtte een overzicht van de 
functies van de leden te krijgen. In 
één en dezelfde federatie kan een 
bepaald persoon voor een bepaalde 
discipline gekwalificeerd zijn, maar 
niet voor een andere. Hoe zal het 
systeem van plaatsvervangingen 
functioneren om te garanderen dat 
alle kunstvormen vertegenwoordigd 
zouden zijn?  
 
Kunstwerkers die via het platform 
Working in the Arts een aanvraag 
hebben ingediend, moeten soms 
meer dan een maand wachten op 
een ontvangstbevestiging of infor-
matie over de verwerking van hun 
dossier. Gezien de bezorgdheid van 
de sector over de vraag of de com-
missie in staat is om alle aanvragen 
te behandelen, is dat stilzwijgen 
geen goed teken. 
 
Kunt u hen geruststellen? Hoe lang 
duurt het om een antwoord te ont-
vangen? 
 

02.02  Frank Vandenbroucke, ministre: Madame Leoni, il est vrai que 

la loi prévoit que le fonctionnement de la commission, de même que 
son cadre réglementaire, seront évalués trois ans après le début de ses 
activités. Cela ne constitue pas un obstacle à un suivi régulier des tra-
vaux de la commission et à des ajustements lorsque cela est néces-
saire, tenant compte toutefois du fait que la période d'affaires courantes 
ne laissera pas beaucoup de marge de manœuvre en la matière. 
 
Mes collaborateurs ainsi que l'équipe du SPF Sécurité sociale en 
charge du secrétariat de la commission sont en contact régulier avec 
les membres de cette commission et des représentants des fédérations 

02.02 Minister Frank Vanden-

broucke: Volgens de wet moeten 
de Kunstwerkcommissie en haar re-
gelgevend kader drie jaar na de op-
richting geëvalueerd worden, maar 
indien nodig kan er wel voorzien 
worden in een follow-up en een bij-
sturing van de werkzaamheden van 
de commissie. Mijn diensten en de 
diensten van de FOD Sociale Ze-
kerheid werken samen met de com-
missieleden en de professionele 
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ou des organisations syndicales afin de répondre aux multiples ques-
tions que la nouvelle réglementation peut susciter. Ils sont à l'écoute 
des préoccupations qui leur sont transmises. 
 
Quant aux critères d'évaluation, il est important qu'ils soient déterminés 
par la commission elle-même tout en respectant notre cadre juridique 
en vigueur. Il est en effet nécessaire que la commission interprète de 
manière uniforme certaines notions issues des textes juridiques et 
qu'elle puisse déterminer les critères appliqués lors de l'évaluation des 
activités – et les activités qui répondent à ces critères – afin de garantir 
une égalité des traitements entre les usagers. Cette mission d'établir un 
cadastre fait d'ailleurs partie des missions légales de la commission. 
 
La commission discute en interne, déjà depuis plusieurs semaines, de 
ces critères. Il s'agit également d'un processus évolutif. L'idée est 
d'avoir un cadre de référence transparent et régulièrement mis à jour. 
La commission sera également amenée à produire des statistiques 
anonymisées sur la base des données dont elle dispose dans le cadre 
des dossiers. Seules peuvent être récoltées les données nécessaires à 
l'évaluation du dossier. 
 
Concernant les experts du travail des arts qui siègent dans la commis-
sion, je peux vous confirmer que dans le processus de composition de 
la commission, une répartition équilibrée entre les représentants des 
différents domaines des arts et des métiers artistiques et techniques a 
pu être trouvée, comme exigé par la réglementation. Je tiens à souligner 
l'importance du fait que les membres de la commission – contrairement 
à d'autres commissions – ne s'exprimeront jamais sur la qualité des ac-
tivités artistiques, techniques ou sur le soutien des demandes. Ainsi, ils 
apportent leurs expertises dans l'analyse du professionnalisme et de la 
nature artistique des activités. 
 
C'est pourquoi il est crucial que les membres de la commission aient en 
premier lieu une excellente connaissance de la pratique professionnelle 
artistique et de la protection sociale des travailleurs des arts. Ainsi, leur 
expertise dans tel ou tel domaine artistique est importante mais plutôt 
complémentaire par rapport à l'importance de leur connaissance du pro-
fessionnalisme propre au secteur artistique. 
 
De plus, la plupart d'entre eux ont une expérience très étendue dans 
différents domaines artistiques à la fois. C'est d'ailleurs une tendance 
que l'on observe de plus en plus dans le secteur artistique: les travail-
leurs des arts travaillent de manière multidisciplinaire. Nous pouvons 
donc donner une idée de l'expertise générale des experts du travail des 
arts en nous basant sur leur CV.  
 
Quant aux membres effectifs et suppléants, les binômes constitués dis-
posent généralement d'une expertise équivalente. Ils sont invités à s'or-
ganiser entre eux pour prendre part aux réunions. Il va de soi qu'ils peu-
vent se consulter de leur propre initiative et se concerter dans la phase 
préparatoire d'examen des dossiers si nécessaire. 
 
S'agissant de votre question sur l'absence de réponse aux demandes, 
le 12 décembre 2023, les bénéficiaires des mesures transitoires ont 
reçu une lettre officielle les informant de l'octroi automatique d'une at-
testation du travail des arts. Cette lettre a été envoyée via eBox unique-
ment pour les personnes l'ayant activée. Le 21 décembre, ils ont reçu 
un message via notre service en ligne Working in the Arts Professional 

stakeholders om de vragen die de 
nieuwe regelgeving oproept te be-
antwoorden.  
 
Om een gelijke behandeling te 
waarborgen werkt de Kunstwerk-
commissie al verscheidene weken 
aan een kadaster en  
evaluatiecriteria voor de activiteiten 
die op basis van deze tekst geor-
ganiseerd worden. De uitgewerkte 
regeling moet transparant zijn en 
geregeld geüpdatet worden. De 
commissie zal op basis van de 
ingezamelde gegevens geanonimi-
seerde statistieken opmaken.  
 
Bij de aanstelling van de experts 
van de Kunstwerkcommissie heb-
ben we toegezien op een evenwich-
tige verdeling tussen de verschil-
lende kunstdisciplines en de artis-
tieke en technische beroepen. De 
experts zullen nooit een uitspraak 
doen over de kwaliteit van de artis-
tieke activiteiten van de aanvragers, 
maar zullen zich beperken tot een 
evaluatie van de artistieke aard van 
die activiteiten en van het professio-
nalisme van de aanvragers.  
 
De experts moeten dus goed op de 
hoogte zijn van de beroepspraktij-
ken en de sociale bescherming van 
de kunstwerkers. Ze belichamen 
trouwens een evolutie in de kun-
stensector, met name het feit dat de 
kunstwerkers steeds meer op een 
multidisciplinaire manier actief zijn. 
Wat de effectieve leden en de 
plaatsvervangers betreft, kunnen 
deze duo's over het algemeen op 
een gelijkwaardige expertise bogen, 
moeten ze afspraken maken over 
de deelname aan de vergaderingen 
en kunnen ze overleg plegen ter 
voorbereiding op de bespreking van 
de dossiers.  
 
Wat het uitblijven van antwoorden 
op de aanvragen betreft, ontvangen 
de begunstigden van de overgangs-
maatregelen een kunstwerkattest, 
dat aan hun profiel op het platform 
Working in the Arts toegevoegd 
werd. Ongeveer 9.299 kunstwer-
kers hadden al het statuut van kun-
stenaar, van wie er 1.336 ook over 
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pour les informer de l'octroi automatique d'une attestation. Cette attes-
tation apparaît automatiquement dans leur dossier en ligne sur la plate-
forme. Ils peuvent la télécharger à cet endroit. 
 
Cette mesure concerne 9 299 travailleurs des arts qui bénéficiaient déjà 
du statut d'artiste auprès de l'ONEM, dont 1 336 avaient également un 
visa valable et ont donc reçu une attestation "plus" et 1 742 qui dispo-
saient d'un visa en cours de validité et ont reçu une attestation ordinaire.  
 
Les 9 299 travailleurs des arts qui bénéficiaient du statut d'artiste au-
près de l'ONEM ont reçu une attestation "plus" sans aucun problème. 
La transition automatique était prévue par la réglementation, mais il est 
vrai que certains se sont heurtés à une difficulté technique sur la plate-
forme au mois de janvier. Les personnes qui disposaient d'un visa va-
lable au 1er janvier 2024 ont reçu automatiquement une attestation or-
dinaire en application de la mesure transitoire. Cette étape s'est dérou-
lée sans problème. Toutefois, les intéressés n'ont pas pu introduire de 
nouvelle demande, par exemple en vue d'obtenir une attestation "plus", 
à cause d'un problème technique. Celui-ci a été résolu par l'administra-
tion depuis le 1er février. Les personnes concernées en ont été infor-
mées et peuvent désormais introduire leur demande sans difficulté. Je 
comprends l'importance de leurs demandes. C'est pourquoi le secréta-
riat de la commission a tout mis en œuvre pour résoudre les problèmes 
techniques le plus rapidement possible. J'en profite pour remercier 
toutes les personnes concernées pour leur compréhension et leur pa-
tience. 
 
En outre, je puis vous rassurer sur les points suivants. Au cours des 
premières semaines de l'année, la commission s'est réunie à plusieurs 
reprises en composition plénière. Elle a pu ainsi approuver son règle-
ment d'ordre intérieur, réfléchir à son cadre d'évaluation afin d'aborder 
les dossiers de la même manière dans chaque rôle linguistique et dans 
chaque chambre, discuter de la façon de considérer certaines notions 
et certains revenus comme bourses et subsides et, enfin, définir ses 
attentes en termes de plans de carrière pour les conditions d'obtention 
de l'attestation Starter ou encore en ce qui concerne les preuves de 
revenus d'activité principale. Ce travail était indispensable pour pouvoir 
débuter sereinement les travaux et l'examen des dossiers en Chambre 
restreinte – ce qui est maintenant chose faite. Les premières décisions 
ont à présent été envoyées, et c'est une très bonne nouvelle.  
 
Pour ce qui concerne le délai de traitement des demandes d'attestation, 
la réglementation prévoit que la commission dispose d'un délai indicatif 
de trois mois, à partir du moment où le dossier a été déclaré complet 
par le secrétariat de la commission. Tout le processus de la demande 
d'attestation est détaillé dans le manuel explicatif se trouvant dans 
l'onglet "support" du site workinginthearts.be. Je puis vous assurer que 
le secrétariat de la commission souhaite parvenir, sur le long terme, à 
des délais inférieurs à ces trois mois.  
 
Pour les premières demandes, certains dossiers ne sont pas encore 
complets. Leurs auteurs vont être contactés par le secrétariat de la com-
mission afin qu'ils puissent transmettre des informations ou pièces com-
plémentaires. Je puis vous informer que, depuis la fin janvier, les de-
mandeurs reçoivent un accusé de réception lors de la soumission de 
leur demande. Ils doivent également vérifier leurs spams à cet effet. 
 
S'agissant des nouvelles attestations, les premières décisions pour 

een geldig kunstenaarsvisum be-
schikten; zij kregen dus een attest 
'plus'. 1.742 kunstwerkers beschik-
ten over een geldig visum en ontvin-
gen een gewoon attest.  
 
De 9.299 kunstwerkers met een 
kunstenaarsstatuut bij de RVA 
hebben zonder problemen een 
attest 'plus' ontvangen. Er werd in 
een automatische omzetting 
voorzien, maar sommigen hebben 
in januari een technisch probleem 
op het platform ondervonden. 
Degenen die over een visum 
beschikten dat geldig was tot 
1 januari 2024 hebben automatisch 
een gewoon attest ontvangen. De 
betrokkenen hebben echter geen 
nieuwe aanvraag kunnen indienen. 
Het technisch probleem was op 
1 februari opgelost. De betrokkenen 
werden daarvan op de hoogte 
gebracht en kunnen nu hun 
aanvraag indienen. 
 
De commissie is sinds januari 2024 
verschillende keren bijeengeko-
men. Ze heeft haar huishoudelijk re-
glement goedgekeurd, zich over 
haar evaluatiekader gebogen en de 
behandeling van bepaalde inkom-
sten als beurzen en toelagen, het 
attest "starter" en de bewijsstukken 
van de inkomsten uit de kernactivi-
teit besproken. De eerste beslissin-
gen werden ondertussen verzon-
den. 
 
De commissie heeft drie maanden 
de tijd om de aanvraag van een at-
test te behandelen. Het secretariaat 
hoopt op de lange termijn tot kortere 
doorlooptijden te komen. 
 
Bij de eerste aanvragen werden er 
soms onvolledige dossiers ge-
voegd. Er zal met de indieners er-
van contact opgenomen worden. 
 
De commissie heeft de eerste be-
slissingen voor 2024 vorige week 
genomen. In totaal werden er 61 
nieuwe attesten goedgekeurd. 
 
De federale diensten hebben de 
transitie van het kunstenaarsstatuut 
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2024 ont été prises par la commission la semaine dernière. Au total, 61 
d'entre elles ont été approuvées.  
 
Je crois donc que la transition du statut d'artiste à l'attestation des arts 
est un grand projet. Il n'est pas illogique qu'il y ait des problèmes tech-
niques mais, dans l'ensemble, la transition est bien gérée par les ser-
vices du gouvernement fédéral que je remercie pour leur travail. 
 
Les travailleurs des arts qui rencontrent encore des problèmes sur la 
plateforme sont invités à contacter l'équipe Working in the Arts via le 
formulaire de contact du site web que je peux vous communiquer par 
écrit. 
 

naar het kunstwerkattest goed ge-
managed. De kunstwerkers die pro-
blemen op het platform ondervin-
den, kunnen contact opnemen met 
het team Working in the Arts via het 
contactformulier op de website.  
 

02.03  Leslie Leoni (PS): Monsieur le ministre, je vous remercie pour 

vos réponses.  
 
Toutefois, en réplique à ma première question, je peux vous dire que le 
délai me semble assez long. La mise en place est tellement complexe 
que l'évaluation est difficilement accessible. 
 
Je suis rassurée de vous entendre dire que le contact est régulier avec 
les fédérations et le secteur. C'est très positif. Là où je ne suis pas d'ac-
cord et j'en reviens à ma question, c'est que, bien qu'il y ait une réparti-
tion équilibrée des suppléances et des binômes, je reste convaincue 
qu'un plasticien, par exemple, ne pourra pas juger correctement un co-
médien, même si les artistes sont multidisciplinaires et polyvalents. J'en 
suis persuadée. Laissez-moi ma spécificité dans ces compétences fé-
dérales qui sont celles-là. Je sais quand même depuis plus de vingt ans 
de quoi je parle. 
 
Pour ce qui est de ma deuxième question, monsieur le ministre, je vous 
remercie de vos informations que je ne manquerai pas de communiquer 
aux artistes qui m'ont posé la question. 
 

02.03  Leslie Leoni (PS): De imple-

mentatie is dermate complex dat de 
evaluatie me moeilijk lijkt. 
 
De contacten met de sector vormen 
een positief punt. Ook al is er sprake 
van een multidisciplinair karakter en 
van duo’s, toch blijf ik ervan over-
tuigd dat een beeldend kunstenaar 
geen acteur kan beoordelen.  
 
Wat het tweede punt betreft, zal ik 
de informatie aan de betrokken kun-
stenaars meedelen. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Wim Van der Donckt aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De ambities van de TNW-trajecten en de protocolakkoorden met de HZIV" (55041716C) 

03 Question de Wim Van der Donckt à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "Les ambitions des trajets RAT et les protocoles d'accord conclus avec la CAAMI" (55041716C) 
 

03.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Mijnheer de minister, dit is alweer 

een vraag over de terug-naar-werktrajecten. Dit is een dossier dat mij 
interesseert en waarvoor ik u in het verleden al bloemetjes heb gege-
ven. Ik zal dat nu opnieuw doen, hoewel er hier en daar nog wel wat 
mankementen zijn. 
 
De Hulpkas voor Ziekte- en Invaliditeitsverzekering (HZIV) en het zie-
kenfonds van HR Rail werden blijkbaar niet meegenomen in de globale 
doelstellingen wat betreft het doorsturen van zieken naar de geweste-
lijke arbeidsbemiddelingsdiensten in het kader van trajecten naar werk. 
 
Voor HR Rail is dat nog enigszins te begrijpen omdat de aangeslotenen 
statutair benoemd zijn, maar voor de HZIV vind ik dat toch eigenaardig. 
Deze verzekeringsinstelling is immers goed voor ongeveer 107.000 le-
den, wat niet weinig is. Daaronder zijn ook vaak mensen met een af-
stand tot de arbeidsmarkt. 

03.01  Wim Van der Donckt (N-

VA): Les quelque 107 000 membres 
de la Caisse Auxiliaire d'Assurance 
Maladie-Invalidité (CAAMI) ne figu-
reraient pas parmi les objectifs de 
renvoi vers les services régionaux 
de l'emploi dans le cadre des trajets 
de retour au travail.  
 
Est-ce exact? Pourquoi pas? 
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Klopt het dat zieken die lid zijn van de HZIV niet meegenomen zijn in de 
doelstellingen voor doorverwijzing naar de gewestelijke arbeidsbemid-
delingsdiensten? Waarom werd deze keuze gemaakt? Worden er dan 
effectief ook nooit leden van de HZIV doorverwezen naar de geweste-
lijke arbeidsbemiddelingsdiensten? Indien dat niet het geval is, om hoe-
veel personen gaat het dan? Wat zijn de laatst beschikbare cijfers? 
 

03.02 Minister Frank Vandenbroucke: De Hulpkas verwijst iedereen 

die nood heeft aan een intensief traject, zoals deze die door de gewes-
telijke arbeidsbemiddelingsdiensten worden aangeboden, ook daad-
werkelijk door naar deze diensten. Deze trajecten vallen ook binnen het 
contingent van de raamakkoorden en worden op de afgesproken ma-
nier gefinancierd. 
 
In tegenstelling tot de vrije verzekeringsinstellingen heeft de Hulpkas 
echter geen extra middelen ontvangen voor de inzet van terug-naar-
werkcoördinatoren. De responsabilisering die we via de VARAK-para-
meters voor de andere VI's hebben ingevoerd, is ook niet van toepas-
sing op de Hulpkas, omdat het om een openbare instelling van sociale 
zekerheid gaat, die op een andere manier wordt gefinancierd. Er is dus 
wel een verschil. 
 
Voor het jaar 2023 werden 153 leden doorverwezen naar de regionale 
arbeidsbemiddelingsdiensten: 67 naar de VDAB, 53 naar FOREM, 32 
naar Actiris en 1 naar het ADG. Als men kijkt naar de omvang en de 
aard van het ledenbestand van de Hulpkas, past dit resultaat binnen de 
normale verwachtingen. 
 

03.02  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: La CAAMI oriente toute per-
sonne qui a besoin d'un trajet inten-
sif. Les trajets s'inscrivent dans le 
quota des accords-cadres et sont fi-
nancés en conséquence. Contraire-
ment aux organismes assureurs 
libres, la CAAMI n'a cependant pas 
bénéficié de fonds supplémentaires 
pour le déploiement de coordina-
teurs de retour au travail. La respon-
sabilisation introduite pour les 
autres organismes assureurs ne 
s'applique pas non plus à la CAAMI. 
Il s'agit en effet d'une institution pu-
blique de sécurité sociale, dont le fi-
nancement est différent. 
 
En 2023, 153 membres ont été 
orientés vers les services régionaux 
pour l'emploi, ce qui est conforme 
aux attentes compte tenu du 
nombre de membres et de leur pro-
fil. 
 

03.03  Wim Van der Donckt (N-VA): Mijnheer de minister, ik dank u 

voor het antwoord.  
 
Ik heb u toch goed horen zeggen dat de Hulpkas geen specifieke mid-
delen heeft ontvangen? Is daar een reden voor? Is dat vergeten of zijn 
er geen middelen? 
 

03.03  Wim Van der Donckt (N-

VA): Pourquoi la CAAMI ne bénéfi-
cie-t-elle pas de fonds spécifiques? 
 

03.04 Minister Frank Vandenbroucke: Dat is een heel andere instel-

ling, te vergelijken met een klassieke sociale parastatale. De Hulpkas 
heeft het financieel moeilijk. Dat is iets anders. Wij hebben in de voorbije 
periode al veel gesprekken met hen gevoerd. Wij hebben er ook voor 
proberen te zorgen dat zij financieel over de middelen kunnen beschik-
ken die volgens ons noodzakelijk zijn voor het geheel van hun opdrach-
ten, want ze hebben een globale werkings- en financiële problematiek 
aan mij voorgelegd. We bekijken dat voor de Hulpkas in het geheel. We 
hebben dus niet in een aparte financiering voorzien. Dat is de verklaring 
daarvoor. 
 

03.04  Frank Vandenbroucke, mi-

nistre: Elle s'apparente à un orga-
nisme parastatal social classique, 
dont le financement est différent. 
Les questions de fonctionnement et 
de financement sont envisagées 
dans leur globalité. 
 

03.05  Wim Van der Donckt (N-VA): Dat is een beetje vreemd. Mensen 

die aangesloten zijn bij de Hulpkas hebben toch dezelfde rechten op 
integratie als mensen die bij een verzekeringsinstelling zijn aangeslo-
ten? 
 

 

03.06 Minister Frank Vandenbroucke: Ik kan u daarin volgen en ik wil  
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daar ook over nadenken in een volgende fase. De cijfers die ik heb ge-
geven zijn echter niet zo slecht. 
 

03.07  Wim Van der Donckt (N-VA): Als de Hulpkas het dan zo goed 

kan zonder middelen, waarom moeten de vrije instellingen dan wel nog 
zo veel centen krijgen? 
 

 

03.08 Minister Frank Vandenbroucke: Die worden anders gefinan-

cierd. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

04 Vraag van Wim Van der Donckt aan Frank Vandenbroucke (VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) 

over "De TNW-trajecten en de doorverwijzing naar de gewestelijke arbeidsbemiddelingsdiensten" 
(55041717C) 

04 Question de Wim Van der Donckt à Frank Vandenbroucke (VPM Affaires sociales et Santé publique) 

sur "Les trajets RAT et le renvoi vers les services régionaux de l'emploi" (55041717C) 
 

04.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Mijnheer de minister, ik kom nog 

even terug op deze problematiek, die al verschillende malen aan bod is 
gekomen.  
 
Ik heb de cijfers opgevraagd over de opdeling van het aantal terug-naar-
werktrajecten per gewest. Die cijfers verwonderden mij sterk. Ik heb ook 
gepeild naar de parameters die u daarbij gebruikt hebt. In uw laatste 
antwoord werd er verwezen naar een inschatting van de zuigkracht van 
de arbeidsmarkt die in Vlaanderen groter zou zijn. Ik was dus verwon-
derd over dat antwoord en bleef op mijn honger zitten. Kunt u toelichten 
hoe die 'zuigkracht' berekend werd en op welke manier dat resulteerde 
in die specifieke, ver uit elkaar liggende doelstellingen per gewest? 
 
Daarnaast stond in het najaar van 2021 in de specifieke begrotingsno-
tificaties inzake arbeidsongeschiktheid te lezen dat er vanaf 2023 een 
jaarlijkse bijkomende dotatie, een enveloppe dus, bestaande uit het 
aantal bijkomend te realiseren trajecten ten opzichte van 2022 maal 
4.000 euro per traject zou worden voorzien. Kunt u toelichten hoe deze 
middelen in 2023 werden verdeeld? Voor hoeveel trajecten per gewest 
werd 4.000 euro per traject toegekend? 
 
Ten derde werd destijds gesteld dat dit bijkomende budget tot doel zou 
hebben om een sterkere proportionele inhaaloperatie te ondersteunen 
voor regio's waar vandaag de begeleidingsratio achterop ligt. Dat wekte 
bij ons de bezorgdheid op dat de regio's die in het verleden al meer 
inspanningen hadden geleverd financieel relatief benadeeld zouden 
worden. Dat lijkt ons niet rechtvaardig. Kunt u verduidelijken of deze 
extra budgetten al dan niet proportioneel de regio's hebben bevoordeeld 
met een achterstand inzake de doorverwijzing van langdurig zieken 
naar de gewestelijke arbeidsbemiddelingsdiensten? 
 
Tot slot stond in diezelfde notificaties ook het volgende te lezen: “Het 
niet behalen van de afgesproken objectieven – buiten een af te spreken 
tolerantiemarge, die gelijk is voor iedere regio – heeft een impact op de 
deelenveloppe voor de volgende periode." Hoe evalueert u deze bepa-
ling, wetende dat het gebrek aan doorverwijzingen door de ziekenfond-
sen, en dus niet het gebrek aan inspanningen door de gewestelijke ar-
beidsbemiddelingsdiensten zelf, een belangrijke reden is waarom de 
doelstellingen niet gehaald worden? 

04.01  Wim Van der Donckt (N-

VA): À la suite des chiffres fournis 
précédemment par le ministre con-
cernant le nombre de trajets de re-
tour au travail par région, je sou-
haite poser quelques questions sup-
plémentaires. Le ministre peut-il 
nous expliquer comment 'l'appel 
d'air' du marché de l'emploi est cal-
culé et comment il se traduit par dif-
férents objectifs pour les régions?  
 
Dans les notifications budgétaires 
de l'automne 2021, il est indiqué 
qu'à partir de 2023, une dotation an-
nuelle supplémentaire est prévue, à 
savoir de 4 000 euros par trajet RAT 
de plus par rapport à 2022. Pour 
combien de trajets par région ce 
montant de 4 000 euros a-t-il été oc-
troyé?  
 
Ce budget supplémentaire devrait 
permettre aux régions dans les-
quelles le taux d'accompagnement 
évolue plus lentement de rattraper 
leur retard. Cela signifie que les ré-
gions qui avaient déjà fourni davan-
tage d'efforts sont lésées. Ces bud-
gets supplémentaires ont-ils avan-
tagé les régions en retard au niveau 
de l'orientation des malades de 
longue durée vers les services ré-
gionaux de l'emploi? 
 
Le fait de ne pas avoir atteint les ob-
jectifs fixés aurait un impact sur l'en-
veloppe partielle pour la période sui-
vante. Que pense le ministre de 
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 cette disposition issue des notifica-
tions budgétaires de 2021, sachant 
que l'absence d'orientation par les 
mutualités constitue précisément un 
facteur important de non-atteinte 
des objectifs? 
 

04.02 Minister Frank Vandenbroucke: Mijnheer Van der Donckt, u 

kent het principe van de raamovereenkomsten die gemaakt zijn tussen 
het RIZIV en de deelentiteiten. In de afsprakennota hoort bij elke raam-
overeenkomst een ambitie inzake het aantal te starten trajecten. Die 
ambitie houdt rekening met de concrete situatie in de betrokken entiteit. 
Wat ik heb willen zeggen, is dat de toestand van de arbeidsmarkt ver-
schilt per entiteit. De spanning op de arbeidsmarkt en de arbeidsparti-
cipatie zijn niet dezelfde in de drie gewesten. Er werd ook rekening ge-
houden met de competenties die al verworven waren bij de regionale 
diensten inzake het begeleiden van arbeidsongeschikten die nog over 
voldoende restcapaciteit beschikken. 
 
Voor de opvolging van de raamovereenkomsten is er een strategisch 
comité opgericht, met vertegenwoordigers van elk van de onderteke-
nende partijen. De doelstelling van dit comité is in het bijzonder de op-
volging van de socio-professionele re-integratietrajecten, met de bedoe-
ling samen vooruit te gaan en de ambities te verwezenlijken. Concreet 
voorzien de raamovereenkomsten in een basisfinanciering van 
4.800 euro per traject. Het aantal gefinancierde trajecten binnen deze 
raamovereenkomsten wordt vastgelegd volgens de volgende verdeel-
sleutel: 5.000 in Vlaanderen, 300 in Brussel, 1.330 in Wallonië, en 25 in 
de Duitstalige Gemeenschap. Als men al die trajectgegevens vermenig-
vuldigt met 4.800 euro geeft dat bedrag de basisfinanciering aan. De 
totale financiering over de verschillende entiteiten bedraagt 
31.944.000 euro. Ik kan u het tabelletje geven. 
 
De trajecten die vanaf 1 januari 2023 door de regionale arbeidsbemid-
delingsdiensten worden gerealiseerd boven op die waarin voorzien is in 
de raamovereenkomsten, worden ook gefinancierd aan de kostprijs van 
4.800 euro per traject. Op het bedrag van deze eenheidsprijs wordt bo-
vendien één indexering per jaar toegepast. Om die bijkomende finan-
ciering van de arbeidsbemiddelingsdiensten binnen de terug-naar-
werktrajecten te bekostigen, wordt er ook in een bijkomend budget voor-
zien op het federale niveau. Voor het dienstjaar 2023 hebben alle regi-
onale arbeidsbemiddelingsdiensten de vooropgestelde trajecten zoals 
voorzien in de basisfinanciering van de raamovereenkomsten gereali-
seerd, met uitzondering van de Duitstalige Gemeenschap. De raam-
overeenkomst met de Duitstalige Gemeenschap werd pas begin 2024 
ondertekend, waardoor de voorziene financiering voor het jaar 2023 niet 
zal worden toegekend. 
  
De definitieve afrekening voor het aantal bijkomende trajecten dat per 
regionale instelling dient te worden gefinancierd, boven op de toege-
kende basisfinanciering, is op dit moment nog niet gekend voor 2023. 
Op basis van de definitieve resultaten met betrekking tot het totale aan-
tal gerealiseerde trajecten kunnen de raamovereenkomsten mogelijk 
worden herzien. Gelet op het feit dat alle regio’s, abstractie makend van 
de Duitstaligen, de basisfinanciering hebben behaald in 2023, zal het 
aantal gefinancierde trajecten binnen de verschillende raamovereen-
komsten alvast niet naar beneden worden herzien. 
 

04.02  Frank Vandenbroucke, 

ministre: La situation concrète du 
marché du travail de chaque région 
a été prise en considération pour 
définir les ambitions relatives au 
nombre de trajets à lancer qui ont 
été énoncées dans la note d’accord 
des conventions-cadres entre 
l'INAMI et les régions. Il a 
également été tenu compte des 
compétences dont les services 
régionaux disposaient déjà pour 
l'accompagnement des personnes 
en incapacité de travail. 
 
Un comité stratégique assure le 
suivi des conventions-cadres. 
Celles-ci prévoient un financement 
de base de 4 800 euros par trajet. 
Le nombre de trajets financés est 
fixé selon la clé de répartition sui-
vante: 5 000 en Flandre, 300 à 
Bruxelles, 1 330 en Wallonie et 25 
dans les cantons germanophones. 
Les trajets réalisés depuis le mois 
de janvier 2023 par les services ré-
gionaux de l'emploi en plus des tra-
jets déjà prévus sont également fi-
nancés à hauteur de 4 800 euros. 
Ce montant est indexé annuelle-
ment. Un budget fédéral supplé-
mentaire est prévu pour ce finance-
ment additionnel. 
 
Pour l'année 2023, tous les services 
régionaux de l'emploi, à l'exception 
de celui de la Communauté germa-
nophone, ont réalisé les trajets pré-
vus dans la convention-cadre. La 
convention avec la Communauté 
germanophone n'ayant été signée 
que début 2024, le financement 
prévu pour 2023 ne sera pas oc-
troyé. 
 
Le décompte final du nombre de tra-
jets supplémentaires n'est pas en-
core connu pour 2023. Les conven-
tions-cadres pourront être revues 
sur la base des résultats définitifs. 
Attendu que les régions ont atteint 
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Rekening houdend met het definitieve aantal gerealiseerde trajecten 
voor 2023, kan er per regionale bemiddelingsdienst een analyse wor-
den uitgevoerd, om na te gaan of de basisfinanciering in het kader van 
de raamovereenkomst naar boven moet worden herzien voor de ko-
mende jaren. 
 
In antwoord op uw laatste vraag maak ik u er attent op dat de impact op 
de deelenveloppe wordt bepaald door twee elementen, zijnde het aantal 
trajecten, maar ook het tewerkstellingspercentage. De geambieerde 
doelstelling voor het aantal trajecten boven op de basisfinanciering 
werd in 2023 wel behaald door Forem en Actiris en niet door de VDAB. 
Dat heeft deels te maken met het doorwijspotentieel van de VI’s, maar 
deels ook met de problemen met wachtlijsten bij de VDAB, door een 
gebrek aan gespecialiseerde bemiddelaars in 2023. De VDAB beves-
tigde ons ondertussen dat de problemen opgelost zouden zijn. In janu-
ari 2024 zagen wij dan ook effectief een stijging met meer dan 40 % van 
het aantal aanmeldingen in vergelijking met januari 2023. 
 
Voor de tewerkstelling weten wij dat Vlaanderen voor 2023 voldoet aan 
de doelstelling van het raamakkoord, namelijk een groei van 35 % naar 
40 %. In de andere regio’s hebben wij daar op dit moment echter nog 
geen zicht op. In ieder geval zullen de behaalde resultaten deel 
uitmaken van de evaluatie van het beleid dat in de loop van 2024 zal 
worden uitgevoerd. De onderhandelingen over een volgende generatie 
raamakkoorden komen natuurlijk toe aan een volgende regering. 
 
Dat waren mijn antwoorden. 
 

le financement de base en 2023, il 
est déjà certain que le nombre de 
trajets ne diminuera pas. 
 
L'impact sur l'enveloppe partielle est 
déterminé par le nombre de trajets 
et par le taux d'emploi. En 2023, le 
Forem et Actiris sont parvenus à ré-
aliser l'objectif visé du nombre de 
trajets au-delà du financement de 
base, mais pas le VDAB, notam-
ment en raison de problèmes avec 
les listes d'attente et du manque de 
médiateurs. Ces problèmes se-
raient à présent résolus. En effet, le 
nombre de demandes enregistrées 
en janvier 2024 était en hausse de 
40 % par rapport à l'année précé-
dente. 
 
En matière d'emploi, la Flandre a  
atteint l'objectif de la convention-
cadre pour 2023, à savoir une crois-
sance de 35 % à 40 %. Ce chiffre 
n'est pas encore disponible pour les 
autres régions. 
 
Les négociations relatives aux pro-
chaines conventions-cadres incom-
beront naturellement au gouverne-
ment suivant. 
 

04.03  Wim Van der Donckt (N-VA): Mijnheer de minister, ik dank u 

voor dit uitvoerig antwoord. Ik zal dat grondig evalueren en eventueel 
een bijkomende vraag hierover stellen. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 15.33 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 15 h 33. 
 
  
  

 


